
Na Odjelu vaskularne kirurgije u Sisku što kvalitetnija
medicinska skrb
Dobro bi došla još koja medicinska sestra

Vaskularna kirurgija je grana kirurgije koja se bavi promjenama i patologijom krvožilnog sustava, bilo da je

riječ o arterijama ili venama. Liječe se kronične rane koje su posljedica loše cirkulacije, arterijske ili venske.

Služba za kirurgiju Opće bolnice “dr. Ivo Pedišić” Sisak ima šest odjela, a jedan od njih upravo je Odjel za

vaskularnu kirurgiju. Vaskularna ambulanta radi utorkom i četvrtkom od 9 do 15 sati, a u ambulanti otkrivaju

uzroke samih bolesti te s bolesnicima dogovaraju načine liječenja: hoće li se bolest liječiti konzervativno ili
operativno kroz sam Odjel za vaskularnu kirurgiju.

Obzirom Ambulanta radi samo dva puta tjedno, gužve su vrlo velike.

“Bolesnika ima jako puno, obzirom obuhvaćamo veliki spektar bolesti, od arterijske i venske cirkulacije do
dijabetičara. Bavimo se kroničnim ranama koje imaju različite uzroke pa otkrivamo uzroke same bolesti,

liječimo vene koje jednim dijelom ulaze u kozmetske probleme, a s druge strane stvaraju zdravstvene

probleme kod bolesnika te kod arterijske cirkulacije radimo bypasse, odnosno premoštenja začepljenih

krvnih žila. Ukoliko imamo mogućnosti, operacije radimo u našoj bolnici. Ukoliko mogućnosti nemamo,

imamo dobru suradnju sa zagrebačkim bolnicama gdje bolesnike šaljemo na daljnja liječenja koje ne

možemo obaviti u našoj ustanovi.”, pojasnila je voditeljica Odjela za vaskularnu kirurgiju dr. Ana Palatinuš.

Objavio  Stjepan Bonev  - 10/10/2022
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Suradnja je jako dobra i s odjelima u samoj Općoj bolnici “dr. Ivo Pedišić”, od Neurologije koja obrađuje

bolesnike sa svježim moždanim udarima ili kroz njihove ambulante gdje dolaze bolesnici s lošom

cirkulacijom karotidnih arterija te u slučajevima kad je potrebno operativno liječenje u konzultaciji s
liječnicama s Neurologije operativni zahvati se obavljaju u bolnici do anesteziologa i postoperativne skrbi.

Bolesnici se uglavnom zbrinjavaju u sisačkoj bolnici jer nema potrebe slati ih u druge ustanove.

Do promjena na krvnim žilama najčešće dolazi zbog postojećih komorbiditeta, od visokog tlaka, šećerne

bolesti do povišene masnoće u krvi i zbog utjecaja vanjskih faktora: �zička neaktivnost, pušenje, povećana

konzumacija alkohola… Ukoliko se radi o bolestima venskog sustava, liječenja u sisačkoj bolnici nisu

dugotrajna. Zahvati se obavljaju kroz jednodnevnu kirurgiju, bolesnici do 48 sati ostaju u bolnici te se dalje

prate kroz ambulante.

Kada je riječ o zahvatima na perifernim krvnim žilama što najčešće uključuje krvne žile nogu gdje se rade

premosnice začepljenih krvnih žila, zahvati su opsežniji, oporavak i postoperativno praćenje traje do tjedan

dana te se bolesnici nakon toga također prate ambulantno.

Kronične rane zbrinjavaju se u Vaskularnoj ambulanti, no ukoliko ima potrebe za hospitalizacijom zbog

antibiotskih liječenja ili svakodnevnog previjanja, pacijenti ostaju na Odjelu za vaskularnu kirurgiju.

Za sve velike operativne zahvate koristi se anestezija, koja ovisi o veličini zahvata. Operacije se ne odvijaju

“na živo” već se nakon procjene koristi lokalna ili opća anestezija.

Na Odjelu su dva specijalista vaskularne kirurgije te su dvije doktorice na edukaciji u zagrebačkim

ustanovama. Njihov povratak očekuje se kroz dvije godine kada bi se u većem opsegu nastavilo sa

operativnim zahvatima.

“Što se tiče medicinskih sestara, dobro bi nam došla koja sestra više. Bolesnici nisu jednostavni, oko njih je

potrebna velika skrb i jedna sestra nije u mogućnosti o njima se sama brinuti. Što je više sestara, bilo bi

bolje za bolesnike, ali i za osoblje. Lakše bismo funkcionirali!”, rekla je dr. Palatinuš.
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Odjel za vaskularnu kirurgiju u potresu nije srećom stradao kao većina u bolnici, a u međuvremenu je i

djelomično renoviran. Zahvaljujući donacijama nabavljen je uređaj za autotransfuziju koji je potreban za

velike operativne zahvate u kojima se očekuju velika krvarenja. Nabavljena je i dodatna oprema kako bi se
bolesnicima pružila što kvalitetnija skrb.

Broj kreveta na Odjelu je zadovoljavajući, barem za sada.

Radi se na nabavljanju laserskog uređaja za operativno liječenje vena, koji bi omogućio prebacivanje

klasičnih operacija na endovaskularno liječnje bolesnika s venskom insu�cijencijom.

Odjel za vaskularnu kirurgiju Opće bolnice “dr. Ivo Pedišić” Sisak pokušava ići u korak s vremenom, što

svakako olakšava rad osoblju, ali i sam boravak pacijentima na Odjelu.

 

(Tekst je �nanciran sredstvima Agencije za elektroničke medije temeljem Javnog poziva za ugovaranje

novinarskih radova u elektroničkim publikacijama u 2022. godini)
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